
PROTOKÓŁ Nr IX/2015 
Rady Gminy Wijewo 

z dnia 06 lipca 2015 r. 
 
 
 

W posiedzeniu udział wzięli: 
Członkowie Rady Gminy zgodnie z listą obecności. 
Lista obecności stanowi zał. nr 1 
Zaproszeni goście zgodnie z listą obecności. Zał. nr 2 
oraz  
Wójt Gminy Wijewo - Pan Ireneusz Zając  
Zastępca Wójta - Pan Janusz Chodorowski 
Skarbnik Gminy - Pani Elżbieta Wolnik 
Kier. Przychodni SANATIO – Pani Agnieszka Kaczmarek-Drzewiecka 
 
Porządek posiedzenia: 
1.  Otwarcie. 
2.  Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 
3.  Interpelacje i zapytania radnych. 
4.  Sprawozdanie Wójta z działalności w okresie międzysesyjnym. 
5.  Informacja o realizacji przez NZOZ „SANATIO” opieki oraz profilaktyki zdrowotnej   
     dla mieszkańców Gminy Wijewo. 
6.  Podjęcie uchwał w sprawach: 
     1/  odwołania Skarbnika Gminy Wijewo, 
     2/  powołania  Skarbnika Gminy Wijewo, 
     3/  nadania nazwy drodze publicznej w miejscowości Wijewo, 
     4/  bonifikaty od opłaty za przekształcenie prawa użytkowania wieczystego w prawo własności  
          nieruchomości oraz warunków jej udzielenia, 
     5/  miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Wijewo, dla obszaru  
          powierzchniowej eksploatacji, położonego w południowej części wsi Zaborówiec, 
   6/  udzielenia pomocy finansowej z budżetu Gminy Wijewo na 2015 r. na rzecz Województwa  
        Wielkopolskiego.      
   7/  zmiany w budżecie gminy na 2015 rok. 
7. Zapytania i wolne wnioski. 
8. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 
9. Zakończenie. 
 
Ad. pkt. 1 
 
Obradom IX sesji Rady Gminy Wijewo przewodniczył Przewodniczący Rady Gminy Pan Stanisław 
Kasperski. Powitał obecnych na sali radnych, sołtysów, Wójta Gminy oraz pozostałych  
zaproszonych gości. Przedstawił proponowany porządek obrad. 
Na podstawie listy obecności stwierdził, że na 15 radnych obecnych jest 14 wobec czego 
podejmowane uchwały będą prawomocne. 
Zebrani nie wnieśli uwag co do przedstawionego porządku posiedzenia. 
 
Ad. pkt. 2 
 
Przewodniczący obrad stwierdził, że protokół z VIII sesji Rady Gminy Wijewo odzwierciedla 
przebieg posiedzenia. Nikt z radnych mając możliwość zapoznania się z jego treścią nie wniósł 
uwag. Zaproponował, aby protokół z poprzedniego posiedzenia przyjąć bez czytania. Do złożonej 
propozycji nie wniesiono uwag. Protokół przyjęty został jednogłośnie bez czytania. 
 
 
 



Ad. pkt 3 
 
Radna Pani Barbara Górna Szulc – zwróciła się z wnioskiem – zapytaniem o: 
1/ na kiedy planowane jest rozpoczęcie budowy ul. Młyńskiej. Mieszkańcy niecierpliwią się, kiedy 
zostaną rozpoczęte prace, 
2/ w imieniu mieszkańców zaproponowała wymalowanie na chodniku rowerów, jako oznaczenie 
części chodnika przeznaczonego na ścieżkę rowerową, 
3/ w ubiegłym roku OSP wnioskowało o ustalenie granic wokół strażnicy, co pozwoliłoby na 
postawienie ogrodzenia, 
Radny Pan Radosław Zamiatała – zwrócił się o: 
1/ odnowienie znaków poziomych na drogach, 
2/ rozpatrzenie przez powiat terminów remontu dróg. Remont drogi Święciechowa – Jezierzyce 
w tak gorącym okresie. Terminy powinny być planowane bardziej racjonalnie. 
Radny Pan Stanisław Kasperski – zwrócił się o bardziej przemyślane decyzje w sprawie 
kolejności remontu dróg powiatowych. Większej uwagi i potrzeby remontowej wymaga droga 
Włoszakowice - Zaborówiec. 
 
Ad. pkt. 4 
 
Wójt Pan Ireneusz Zając – złożył informację z wydarzeń, jakie miały miejsce w okresie 
międzysesyjnym, poinformował, że: 
15.06 – odbyło się posiedzenie Rady Gminy, 
16.06 – odbyło się Walne Zgromadzenie Komunalnego Związku Gmin Regionu Leszczyńskiego. 
Zapewnił o niezmienionej opłacie za śmieci.  Gmina Wijewo wyróżniła się ostatnio w zakresie 
dyscypliny segregowania, 
18.06 – posiedzenie odbył Zarząd MZWiKW we Wschowie, gdzie omówiono sprawy remontu 
hydroforni, finansowe oraz obchody Dnia Wodniaka, 
    - spotkałem się z Komendantem KM PSP w Lesznie, poruszono sprawę kontroli placówek 
oświatowych, 
    -  w auli PWSZ w Lesznie odbyło się sympozjum na temat represyjności ustaw 
samorządowych, 
20.06 – 65-lecie obchodziło KGW  w Potrzebowie, które miało bardzo sympatyczny przebieg, 
   -  odbyło się comiesięczne spotkanie Wójtów Burmistrzów i Prezydenta M. Leszna . 
Gospodarzem spotkania była gmina Osieczna, 
21.06 – odbył się X Wielkopolski Przegląd Chórów, gdzie chór z Brenna zdobył srebrne pasmo, 
        - kolejnym miłym, akcentem jest awans młodzieżówki. Awansowali do kolejnej wyższej 
grupy, co będzie generowało kolejne koszty związane z wyjazdami na dalszą odległość, 
22.06 – 25-lecie istnienia obchodziło WOKISS, 
23.06 – odbył się w Potrzebowie Zarząd Gminny ZOSP, 
26.06 - we wszystkich placówkach oświatowych odbyło się uroczyste zakończenie roku 
szkolnego, 
   - wspólnie z Przewodniczącym RG mieliśmy zaszczyt wręczyć radnemu Panu Wojciechowi 
i jego małżonce medale za długoletnie pożycie małżeńskie, 
  - w tym samym dniu 65-rocznice pożycia małżeńskiego obchodzili Państwo Agnieszka i Alojzy 
Malchrowie z Brenna.    
28.06 – pożegnaliśmy odchodzącego na emeryturę proboszcza ks. Kanonika Kazimierza 
Pachciarza, 
30.06 – obradowały komisje stałe rady, 
   - otrzymaliśmy wyrok NSA w sprawie skargi P. Pokorny na plan zagospodarowania Miastka. 
Sąd przekazał sprawę do ponownego rozpatrzenia przez WSA. Gmina została obciążona 
kosztami sadowymi na rzecz P. Pokorny w kwocie 657 zł.  
01.07 – zjawiła się przedstawicielka INEI w sprawie internetu szerokopasmowego. Uzgodniono 
sprawę przyłączy dla instytucji publicznych. 
02.07 – tradycyjnie, jak co roku strażacy spotkali się na odpuście w Wieleniu, 
03.07 – Nadleśnictwo Włoszakowice obchodziło 90-lecie istnienia. 
 



Ad. pkt. 5 
 
Informacje na temat realizacji przez NZOZ „SANATIO” opieki oraz profilaktyki zdrowotnej   
Dla mieszkańców Gminy Wijewo przedstawiła Kierownik Przychodni Lekarskiej SANATIO Pani 
Agnieszka Kaczmarek-Drzewiecka. Stwierdziła, że przychodnia jest jedyną na terenie gminy 
świadczącą takie usługi i działa od 16 lat. Terytorialnie obsługuje mieszkańców gminy Wijewo 
oraz przyległe miejscowości: Wieleń Osłonin i Kaszczor, razem mamy 4 200 zdeklarowanych 
pacjentów w tym ok. 1000 dzieci, nad którymi pełnimy również opiekę profilaktyczną w postaci 
szczepień ochronnych obowiązkowych i zalecanych oraz bilanse. Badania bilansowe są 
narzucone odgórnie w poszczególnych okresach życia. W ostatnim okresie odstąpiono od 
szczepień na ospę zwyczajną i gruźlicę ze względu na znikomą zachorowalność. Występują 
osoby, które są przeciwne szczepieniom upatrując w tym możliwość skutków ubocznych. Staramy 
się aby terminy szczepień były dostosowane do możliwości rodziców również pracujących. 
Próba rozwiązania kolejek poprzez rejestrowanie na godzinę nie zdała egzaminu, ponieważ 
pacjenci przychodzili jak się podobało i kolejki były nadal. Od czerwca 2014 roku wprowadziliśmy 
numerki, co znacznie rozwiązało sytuację. Kolejki zdarzają się, ale tylko w sytuacjach losowych 
jeśli są nieprzewidziani pacjenci - nagłe przypadki lub w przypadku awarii sytemu. 
Wprowadzony zostanie w najbliższym czasie nowy system rejestracji elektronicznej gdzie należy 
wpisywać wszystkie dane dot. pacjenta i jego chorób, co znacznie wydłuży czas wizyty i ograniczy 
liczbę pacjentów. W związku z tym należy przeszkolić i wdrożyć kadrę. 
Obiekt przychodni wymaga ocieplenia ze względu na duże ubytki ciepła oraz wymiany pieca, który 
tej zimy uległ awarii i nie nadaje się do dalej eksploatacji. 
 
Radna Pani Barbara Górna-Szulc – jakie jest Pani zdanie na temat szczepień HPV zalecanych 
dla dziewcząt, czy są konieczne i bezpieczne. 
Pani Agnieszka Karczmarek-Drzewiecka – w zaleceniach można przeczytać, że zaleca się ich 
podawanie również chłopcom. Jest to jednak szczepionka nie do końca przetestowana i daje 
powikłania i osobiście nie zdecydowałabym się na podanie takiej szczepionki swoim dzieciom. 
 
Radna Pani Dorota Rajman – zwróciła się z zapytaniem o: 
1/ powód trudności w zarejestrowaniu się do lekarza, kolejki są pod drzwiami na rejestrację, 
Pani Agnieszka Kaczmarek-Drzewiecka – nie jest to uzależnione od nas. Ludzie sami tworzą 
kolejki. Metoda rejestracji to jedna osoba z kolejki jedna przez telefon. Zwiększyła się liczba leków 
przyjmowanych przez pacjentów. W 2014 roku było 18 000 porad jest to mniej niż w latach 
ubiegłych (25 000). Wizyta jest wymagana do uzyskania recepty ponieważ każde zalecenie 
powinno być wydane przez komputer. Przyjmując pacjenta monitorujemy bezpośrednio stan 
zdrowia i potrzeby nie zawsze zdiagnozowane wcześniej. W przypadkach pilnych, nagłych 
przyjmujemy poza kolejnością. 
2/ jak wygląda sprawa skierowań, nie zawsze jest potrzebne a szpitale wymagają, 
Pani Agnieszka Kaczmarek-Drzewiecka – do pewnego czasu, aż NFZ nie wystosował pisma, były 
problemy z szpitalu w Wolsztynie. Pani na rejestracji wymagała skierowania, gdzie w nagłych 
przypadkach nie jest konieczne, 
3/  czy w naszej przychodni nie można poszerzyć zakresu świadczonych usług o ginekologa czy 
kardiologa, 
Pani Agnieszka Kaczmarek-Drzewiecka – ginekologa odebrano nam 3 lata temu. NFZ stwierdził, 
że ginekolog będzie tylko w większych ośrodkach. Populacja kobiet na terenie gminy jest zbyt 
mała aby można wykorzystać otrzymane punkty przysługujące na cały etat. Specjaliści są 
dostępni tylko w Lesznie i Wolsztynie. 
Radny Pan Roman Jęśkowiak – jeśli czas przyjmowania się wydłuży to oznacza mniejszą liczbę 
przyjętych pacjentów, 
Pani Agnieszka Kaczmarek-Drzewiecka – nowy system wymaga wdrożenia i będzie wymagał 
więcej czasu tak, że z pewnością będzie to dłużej i może wpłynąć na ilość przyjętych osób, 
Pan Roman Jęśkowiak - ilu pacjentów przypada na jednego lekarza, 
Pani Agnieszka Kaczmarek-Drzewiecka – na jednego pacjenta przypada 2750 pacjentów, 
Radny Pan Radosław Zamiatała – korzystamy z różnych szpitali, czy konflikt skierowań istniał 
również w innych szpitalach, 



Pani Agnieszka Kaczmarek-Drzewiecka – problemy ze skierowaniami wystąpiły tylko w szpitalu 
we Wolsztynie, aby mógł być ginekolog musiałoby być na terenie gminy ok. 12 000 kobiet. 
 
Ad. pkt. 6 
 
     1/   projekt uchwały w sprawie nadania nazwy drodze publicznej w miejscowości Wijewo 
przedstawił Przewodniczący Rady Gminy Wijewo, wyjaśnił, że jest to droga na nowych terenach 
budowlanych na Kalku, gdzie wystąpiono o nadanie nazwy w związku z powstałymi 
zabudowaniami. 
Do treści projektu nie wniesiono uwag. 
Uchwała Rady Gminy Wijewo Nr IX/44/2015 w sprawie nadania nazwy drodze publicznej w 
miejscowości Wijewo podjęta została jednogłośnie. 
Uchwała stanowi załącznik nr 3 
 
     2/   projekt uchwały w sprawie bonifikaty od opłaty za przekształcenie prawa użytkowania 
wieczystego w prawo własności nieruchomości oraz warunków jej udzielenia przedstawił radny 
Pan Stanisław Kasperski. 
Do treści projektu nie wniesiono uwag. 
Uchwała Rady Gminy Wijewo Nr IX/45/2015 w sprawie bonifikaty od opłaty za przekształcenie 
prawa użytkowania wieczystego w prawo własności nieruchomości oraz warunków jej udzielenia 
podjęta została jednogłośnie. 
Uchwała stanowi załącznik nr 4 
 
     3/   projekt uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy 
Wijewo, dla obszaru  powierzchniowej eksploatacji, położonego w południowej części wsi 
Zaborówiec przedstawił Kierownik Referatu Budownictwa Pan Janusz Chodorowski stwierdził, że 
po wyłożeniu planu do konsultacji społecznej nie zgłoszono żadnych uwag.  
Pan Krzysztof Balcerek – autor opracowania planu – uzasadnienie dołączone do uchwały omawia 
zawarte w planie zagadnienia. Jest to głównie zmiana przeznaczenia gruntów rolnych na tereny 
eksploatacji kruszywa. Plan uzyskał wszystkie wymagane uzgodnienia.  Jest to dokument 
niezbędny do otrzymania koncesji na eksploatacje kruszywa. 
Do treści projektu nie wniesiono uwag. 
Uchwała Rady Gminy Wijewo Nr IX/ 46 /2015 w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Gminy Wijewo, dla obszaru powierzchniowej eksploatacji, położonego 
w południowej części wsi Zaborówiec podjęta została jednogłośnie. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 5 
 
   4/  projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej z budżetu Gminy Wijewo na 2015 r. 
na rzecz Województwa  Wielkopolskiego przedstawił Przewodniczący obrad.  Przedstawił treść 
pisma w którym Wojewódzki Szpital Zespolony w Lesznie zwraca się o dofinansowanie 
planowanego remontu oddziału położniczego i ginekologicznego. Zgodnie z obietnicą 
przeprowadziłem rozmowę z Dyrektorem szpitala. Uzyskałem informację, że z usług szpitala 
korzysta procentowa ilość mieszkańców poszczególnych gmin: 
Miasto Leszno 26 % 
Rydzyna  23 % 
Włoszakowice  23% 
Osieczna  24 
Krzemieniewo  23 
Święciechowa  26 % 
Lipno  26 % 
Wijewo  11 % 
W 2014 roku udzielono mieszkańcom gminy Wijewo porad ambulatoryjnych w ilości 330 a 
hospitalizowano 314 osób. 
W 2014 roku w szpitalu w Lesznie urodziło się z gminy Wijewo 7 (rocznie ponad 50) dzieci, 
 z leczenia na oddziale położniczym skorzystały 24 kobiety. Stosowanie do statystyki 
zaproponował przekazanie kwoty 5 tys.  



Radny Pan Edwin Wojciech – uważam, że powinniśmy utrzymać kontakt ze szpitalem w wielu 
aspektach leczenia jest dobra diagnostyka i lekarze. 
Do treści projektu nie wniesiono uwag. 
Uchwała Rady Gminy Wijewo Nr IX/47/2015 w sprawie udzielenia pomocy finansowej z budżetu 
Gminy Wijewo na 2015 r. na rzecz Województwa Wielkopolskiego podjęta została jednogłośnie. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 6 
 
   5/    projekt uchwały w sprawie zmiany w budżecie gminy na 2015 rok przedstawiła Skarbnik 
Pani Elżbieta Wolnik poinformowała, że projekt zawiera tematy omówione na posiedzeniu komisji 
stałych i obejmuje: 
-dokonanie przeniesień wydatków na kwotę 16 222 zł.  
- dokonanie zmian w zakresie udzielanych dotacji dla jednostek sektora finansów publicznych, 
- zmniejszenia środków w zakresie wydatków na usługach w strażach pożarnych na rzecz 
dofinansowania zakupu sprzętu ratowniczego i dofinansowanie zakupu motopompy. 
- zmniejszenia wydatków w oświacie i wychowaniu na rzecz zakupu stołów tenisowych, które 
będą na wyposażeniu Sali w Szkole Podstawowej w Wijewie. 
Do treści projektu nie wniesiono uwag. 
Uchwała Rady Gminy Wijewo Nr IX/ 48 /2015 w sprawie zmiany w budżecie gminy na 2015 rok 
podjęta została jednogłośnie. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 7 
 
     6/ projekt uchwały w sprawie odwołania Skarbnika Gminy Wijewo przedstawił Przewodniczący 
Rady Gminy. Poinformował o złożonej przez Skarbnik rezygnacji z pełnionej funkcji. 
Wójt – stwierdził, że z wielkim bólem przyjął rezygnacje Pani Skarbnik z pełnionej funkcji. Po 16 
latach dobrej współpracy, o czym mogą świadczyć wyniki kontroli finansowych oraz stan budżetu 
gminy. Wynikające czasem błędy należały do drobnych pomyłek rachunkowych i pisarskich. 
Z takim zamiarem Skarbnik nosiła się już od jakiegoś czasu, ale dotychczas udało mi się ją 
przekonać do dalszej pracy. Jest to jej decyzja i nie chcę wnikać w jej szczegóły . 
Podziękował za wspaniałą i rzetelną współprace, pełną poświecenia i dbałości o finanse 
publiczne. Na dalsze lata pracy zawodowej życzył spotkań z ludźmi, których będzie cechowała 
dobroć, przyjaźń, uczciwość. 
Do treści projektu nie wniesiono uwag. 
Uchwała Rady Gminy Wijewo Nr IX/43/2015 w sprawie odwołania Skarbnika Gminy Wijewo 
podjęta została większością głosów 13  za przy 1 głosie wstrzymującym. 
Uchwała stanowi załącznik nr 8 
 
Przewodniczący Rady Gminy Pan Stanisław Kasperski złożył podziękowanie za wspaniałą 
współpracę w minionych 17 latach. Wręczył podziękowanie oraz kwiaty. 
 
Wójt – była to jedna z pracowników z którą zawsze potrafiłem znaleźć kompromis, który wynikał z 
zaufania i fachowości Pani Eli. Wręczył podziękowanie oraz kwiaty. 
 
     7/  projekt uchwały w sprawie powołania  Skarbnika Gminy Wijewo przedstawił 
Przewodniczący obrad. 
Wójt Pan Ireneusz Zając – z postacią kandydata Pana Słomiannego zapoznałem radnych na 
posiedzeniu komisji. Skarbnika zatwierdza rada na wniosek Wójta. Przepisy nie wymagają 
ogłoszenia konkursu. Spośród 3 kandydatów, którzy złożyli oferty wybraliśmy Pana Krzysztofa 
Słomiannego. Jego oferta zawierała najwięcej argumentów przemawiających za objęciem tego 
stanowiska. Finanse publiczne dziś nie lubią aby były luki. Terminowość i ciągłość spraw wymaga 
ciągłego nadzoru. Posiada odpowiednie wykształcenie w zakresie:  
- magister inż. rolnictwa  
- studia podyplomowe w zakresie samorządu terytorialnego i gospodarki lokalnej,  
- studia podyplomowe w zakresie rachunkowości,  
- posiada certyfikat księgowego wydane przez Ministra Finansów. Pierwsze spotkanie z 
kandydatem nie było zbyt sympatyczne, gościł w gminie jako kontroler RIO w Poznaniu. 
Do treści projektu nie wniesiono uwag. 



Uchwała Rady Gminy Wijewo Nr IX/ 42 /2015 w sprawie powołania Skarbnika Gminy Wijewo 
podjęta została jednogłośnie. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 9 
Pan Krzysztof Słomianny – podziękował Wójtowi za przedstawienie kandydatury oraz radzie za 
udzielone zaufanie. Zapewnił, że dołoży wszelkich starań aby finanse gminy były co najmniej na 
takim samym poziomie. 
 
 
 
Ad. pkt.  7. 
 
Przewodniczący obrad zapoznał zebranych z treścią pisma jakie wpłynęło do Rady Gminy Wijewo 
i Włoszakowice od Wójta Gminy Śmigiel w sprawie budowy  drogi od 305 do drogi ekspresowej 
S-5 poprzez gminę Wijewo Włoszakowice i Śmigiel.  
 
Radny Pan Stanisław Kasperski – zwrócił się z zapytaniem jakie są dalsze plany rozbudowy 
kanalizacji. Więcej gospodarstw podłączonych będzie generowało większe oszczędności. 
Radny Pan Alojzy Wolniczak – zwrócił się z zapytaniem o: 
- warunki korzystania czy wyposażenia kąpieliska niestrzeżonego, 
- kogo jest droga na Filipowo, stan techniczny wymaga uporządkowania nawierzchni, nie nadaje 
się jako ścieżka rowerowa, 
Sołtys Pan Roman Ratajczak – szyba w wiacie przystankowej jest uszkodzona, wymaga 
wymiany, 
- czy będzie realizowana idea placu zabaw w każdej miejscowości, 
Radna Pani Urszula Rimke – rowy przy drodze powiatowej w Brennie w kierunku Wielenia są 
zarośnięte, wskazane byłoby ich wykoszenie, 
Sołtys Pan Marian Białas - podziękował za uporządkowanie ul. Staroleszczyńskiej i wykoszenie 
placu przy budynku po byłej szkole. Przypomniał sprawę kratek ściekowych w Zaborówcu, 
Sołtys Pani Barbara Wojciech – zwróciła się z zapytaniem czy można już korzystać z funduszu 
sołeckiego, 
Prezes ZG ZOSP Pan Stanisław Wolniczak – podziękował za przyznaną dotacje do zakupu 
motopompy. Zapewnił, że będzie służyła wszystkim jednostkom na terenie gminy. 
Radny Pan Józef Pukacki – zajął głos w następujących  kwestiach: 
1/ słyszałem głosy, że ławki na plaży maja zostać usunięte, czy jest to prawda, 
2/ mieszkańcy Ostrowa zwracają się z zapytaniem, czy nie można założyć lamp oświetleniowych, 
przy głównej drodze, energetyka ma słupy na których można by zamontować lampy,. 
3/ ogólnie na ostrowie jest porządek, przy kontenerach są ustawione rzeczy wielkogabarytowe, 
może powiesić informacje, ze takie rzeczy dostarczać można na PSZOK, 
Radny Pan Stanisław Kasperski – zwrócił się o szybkie załatwienie sprawy drogi do Osłonina. Po 
stronie Przemętu jest ładnie utwardzone a po naszej stronie droga jest w złym stanie, 
Radna Pani Danuta Leśna – czy zostały podjęte rozmowy w sprawie ubikacji dla placu targowego 
w Wijewie, 
Radna Pani Dorota Rajman – spytała, czy internet szerokopasmowy będzie zakładany również 
w innych miejscowościach, czy tylko w Wijewie, 
 
Ad. pkt. 8. 
 
Na zgłoszone interpelacje i zapytania w kolejności ich zgłaszania odpowiedzi udzielił Wójt Pan 
Ireneusz Zając. 
1/ ul. Młyńska – otrzymaliśmy promesę na dofinansowanie budowy tej drogi. Termin wykonania do 
końca października. Jesteśmy na etapie uzgodnienia projektu i jego nazwy: budowa czy remont. 
2/ ścieżka rowerowa – jeśli jest taka wola to można namalować rowery, szablon jeszcze jest po 
ostatnim malowaniu, 
3/ jest bardzo gorący okres i pracownicy gospodarczy urzędu maja  bardzo dużo pracy, nie 
wszędzie mogą zdążyć na czas. Jeśli gdzieś nie dojechali na czas to nie znaczy, że nic nie robią, 



4/ granica przy OSP – obecny stan jest zaakceptowany prawnie. Uzgodniliśmy, że władze wsi 
będą rozmawiać nad dokupieniem terenu i powiększeniem parkingu. Porozmawiać z właścicielem 
terenu. Jeśli będzie zgoda na sprzedaż to gmina wykupi. 
5/ znaki poziome na drogach – na drogach gminnych jest tego bardzo mało. Na odnowienie 
pasów na drogach powiatowych i wojewódzkiej musimy zwrócić się do właściciela drogi, 
6/ ogłoszenia na stronie gminy wydaje mi się, że są jasne, informują o zatrudnieniu pracowników. 
Obecne zatrudnienie na oczyszczalni jest minimalne (4 osoby). Są to ludzie, którzy chorują i 
wykorzystują urlopy co powoduje brak minimalnej obsady. Pracownik wykonujący prace fizyczne 
nie może być sam, musi mieć asekurację. Łatwiej będzie zatrudnić dodatkową osobę na 
zastępstwa aniżeli płacić nadgodziny. 
Pan Remigiusz Drzewiecki – przy pracach elektrycznych oraz przy oczyszczalni wymagane są 2 
osoby ze względu na zagrożenie spowodowane oparami, 
7/ 16 lat temu wspólnie z Pani doktor podjęliśmy  decyzję o prywatyzacji służby zdrowia jako 
pierwszy w woj. Leszczyńskim. Służba Zdrowia to ciągły eksperyment na żywym organizmie, który 
stwarza najwięcej problemów. Długo czekaliśmy na stomatologa, należy się cieszyć, że udało się 
taką osobę zatrudnić. 
8/ droga na Ostrowie. Rozmawialiśmy z właścicielem. Jest to sprawa skomplikowana ponieważ 
właściciel chce sprzedać cała droga a nas interesuje tylko część. Po analizie droga ta nie jest 
gminie potrzebna a droga użytkowana biegnie w innym miejscu niż wyznaczona geodezyjnie. 
Jeśli byśmy zdecydowali o wykupie to należy wyznaczyć ją geodezyjnie. Najprostsze byłoby 
uzyskanie zgody właściciela na utwardzenie niezbędnego odcinka, 
9/ połączenie z S-5 - jestem za taką inicjatywą. Wszystkim zależy na bezpieczeństwie i czasie. 
Jeśli będą naciski na budowę drogi szybkiego ruchu do S-5 to może oddalić się termin remontu  
drogi z Wijewa do Włoszakowic co byłoby niedobre dla naszych mieszkańców, 
10/ mamy porozumienie z ZDW obiecali, że w tym tygodniu będą łatać drogi: Lipowa, wjazd do 
EKO i Ostrów, 
11/ droga na Filipowo jest drogą gminną, jeśli jest potrzeba to wyrównamy, 
Pan Rygusik – równanie nie jest dobrym pomysłem, będzie jeszcze bardziej grząska i 
nieprzejezdna dla rowerów, 
12/ uszkodzoną szybę w wiacie przystankowej postaramy się wymienić, 
13/ o wykoszenie rowów zwrócimy się do ZDP w Lesznie, 
14/ w sprawie kratki przy WDK w Wijewie powinni zająć się radni powiatowi i wytłumaczyć zakres 
niezbędnych prac, 
15/ Fundusz Sołecki został już uruchomiony i można rozpocząć realizacje zadania, 
16/ zakupiona pompa dla straży będzie służyła wszystkim jednostkom startującym w zawodach, 
każdy będzie miał okazje zapoznać się z jej działaniem, 
17/ ławki na plaży w Brennie zostaną usunięte przez właściciela. Były to ławki nie gminne 
postawione na naszej plaży, które służyły prowadzonej działalności, właściciel otrzymał polecenie 
ich usunięcia, 
18/ PSZOK funkcjonuje od roku, uważam, że wystawianie tapczanów pod kosze nie wynika z 
niewiedzy lecz z wygodnictwa, 
19/  targujący mogą korzystać z ubikacji w urzędzie, 
20/ place zabaw - będziemy kontynuować ich budowę po zakończeniu podsumowania. Musimy 
ustalić ile jakich urządzeń będzie potrzeba i wówczas zrobimy przetarg 
21/ główna linia światłowodu jest doprowadzona na teren gminy. Można będzie się podłączać. 
Dokładne informacje na ten temat będę posiadał po rozmowie w przyszłym tygodniu, 
22/ plaże niestrzeżone - brak podstawy prawnej, sprawdzimy, jakie są możliwości i zasady 
tworzenia takich obiektów, 
 
Ponadto Wójt poinformował, że od 01 lica gmina nie posiada zastępcy wójta. Funkcja ta była 
utworzona w związku z koniecznością nadzoru nad prowadzoną inwestycją budowy oczyszczalni 
i kanalizacji. Taki status był potrzebny do reprezentowania gminy. Z dniem 30 czerwca inwestycja 
została zakończona i rozliczona. 
Budowa kanalizacji w Brennie jest priorytetem, choć w tym roku nie możemy liczyć na wsparcie 
z WRPO. Można otrzymać z PROG jeśli mamy zrobiony projekt. Posiadane 1.4 mil. zł na tą 



inwestycje wykorzystamy w tym roku a przyszłym roku będziemy starać się  o dofinansowanie  
z WRPO. 
 
Radny Powiatu Leszczyńskiego Pan  Mieczysław Drożdżyński – ustosunkował się do wniosków i 
zapytań dotyczących pracy powiatu: 
1/ utwardzenie drogi do Jezierzyc wymagało ciepłej pogody, niestety temperatura była zbyt 
wysoka, 
2/ budowa mostów powinna być realizowana przed remontem drogi, obecnie jesteśmy na etapie 
rozpatrywania ofert, 
3/ droga do Włoszakowic jest w trakcie przygotowania projektu. Jest szansa, że z RPO będzie 
można otrzymać dofinansowanie w wysokości 75 %, 
Radny Pan Radosław Wojcieszyk – zrobimy mosty a drogi się rozpadną, 
Pan Mieczysław Droźdzyński -  mosty należy przebudować przed budową dróg ponieważ będzie 
droga  a ciężki sprzęt nie będzie mógł przejechać. 
 
 
Ad. pkt. 8 
 
Przewodniczący Rady Gminy uznał porządek VIII sesji za wyczerpany. Podziękował wszystkim za 
udział i zakończył obrady. 
 
Na tym posiedzenie zakończono. 
 

 
                                                              Przewodniczący 

                                                           Rady Gminy Wijewo 
           

                                                                Stanisław  Kasperski 
 
 
 
 
  
 
 


